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В статье обсуждаются вопросы конституционализации предпринимательской деятельности и статуса юри-
дического лица под влиянием доктрины судебного конституционализма и конституционной реформы 2020 г., 
научные и интерпретационные подходы к пониманию конституционных прав юридических лиц в контексте кон-
ституционно-интерпретационной деятельности, новации в конституционализации института жалобы в Консти-
туционный Суд РФ, природа конституционных прав и обязанностей юридических лиц в зеркале конституци-
онного правосудия.
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The article discusses the issues of constitutionalization of entrepreneurial activity and the status of a legal entity un-
der the influence of the doctrine of judicial constitutionalism and the constitutional reform of 2020, scientific and inter-
pretive approaches to understanding the constitutional rights of legal entities in the context of constitutional-interpre-
tive activity, innovations in the constitutionalization of the institution of a complaint to the Constitutional Court of the 
Russian Federation, nature constitutional rights and obligations of legal entities in the mirror of constitutional justice.
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